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Diviacke noviny 
  Informačný občasník obce Diviaky nad Nitricou  číslo 1     december 2023  nepredajné 

 

Byť starostom je obrovská zodpovednosť Článok s príhovorom novozvoleného starostu Ra-

dovana Iliaša na ustanovujúcom zasadnutí obecného zastupiteľstva a jeho pohľad na rok 2023.  

„Byť starostom pre mňa znamená mať obrovskú zodpovednosť a zároveň záväzok voči všetkým - vás ne-

sklamať a napredovať v rozvoji obce. Všetci veľmi dobre vieme, že nás čaká neľahká a neistá doba a zá-

roveň veľa práce. Ja však verím, že spoločnými silami dokážeme naplniť naše ciele a predsavzatia. Vybu-

dujme to, čo bude slúžiť nám všetkým na osoh a spokojnosť každého jedného z nás. Spolu s poslancami si 

želám úspešné 4 roky, veľa trpezlivosti a vždy múdre rozhodnutia. Chcem, aby sme pri svojom rozhodo-

vaní povýšili záujmy obce nad záujmy osobné, či záujmy iných subjektov. Pri rozhodovaní majme na pa-

mäti, aby sme s finančnými prostriedkami obce nakladali účelne, hospodárne a efektívne. Ako sa hovorí, 

„v obci sú najdôležitejšie 3 osoby: farár, učiteľ a starosta“. Ak si oni navzájom rozumejú a pomáhajú, 

v obci vládne pokoj a harmónia. Obec sa rozvíja, napreduje. Pevne verím, že počas nasledujúcich 4 rokov 

bude v obci vládnuť pokoj a harmónia, výborná spolupráca a pocit z dobre vykonanej práce.“ 

Počas roku práce ako starostu spoznávam, čo je dôležité. Zistil som, že: 

- dôležitý je pre mňa ústretový prístup poslancov obecného zastupiteľstva k rokovaniam, efektívna práca 

zamestnancov obecného úradu, prístup k občanom, zodpovedná a dôsledná práca zamestnancov Drob-

nej prevádzky pre potreby obce,   

- dôležité sú  pre mňa všetky organizácie v obci, združenia, záujmové kolektívy v obci, Zbor pre občian-

ske záležitosti, ich činnosť a práca, propagácia a reprezentácia našej obce,  

- dôležité je pre mňa naďalej pokračovať v usporiadaní tradičných, osvedčených kultúrnych, športových  

a spoločenských podujatí,  

- dôležitá je pre mňa podpora pri plnení zámerov rozvoja našej obce, záujem o veci verejné, zapájanie sa 

do projektov, výziev, efektívne hospodárenie s financiami, dôsledné zvažovanie priorít obce,  

- dôležité je pre mňa nájsť správnu cestu, umenie prijať správne rozhodnutia, presvedčiť občanov, 

 posúdiť vopred dôsledok svojho konania a vedieť niesť aj zodpovednosť.  

Nechcem veľa sľubovať, chcem urobiť. Spoločne s poslancami obecného zastupiteľstva poďme dať ro-

zum dokopy a spoločne realizujme naše predstavy o fungovaní našej obce, aby práve naša obec bola tým 

najlepším miestom pre život nás všetkých. Verím, že nájdeme spoločnú reč a budeme vychádzať 

z reálnych skutočností. Občasník Diviacke noviny prináša pohľad na uplynulý rok. Posúďte, čo sa nám za 

rok podarilo. Pripájam vianočné a novoročné prianie.  - starosta obce Radovan Iliaš – 

 

Z obsahu:  

Slová starostu s. 1, Komunálne voľby a zasadnutia OZ s. 2, Triedenie odpadu s. 3, Prevádzkový 

poriadok dočasného zberného dvora s. 4, Zaujímavé aktivity v obci s. 5 – 7, Informácie pre občanov 

s. 8 – 11, Šport s. 12 – 14, Z činností organizácií: Dobrovoľný hasičský zbor, ZPOZ s. 15, Klub slo-

venských turistov Ješkova Ves – Banky s. 16, DV COOP Jednota Ješkova Ves - Banky – Mačov s. 

16 - 17, ZŠ s MŠ s. 18 – 19, O odpade s. 20 
 

Prajem pokojné, požehnané vianočné sviatky, strávené v kruhu svojich blízkych a do nového 

roka 2024 mnoho lásky, zdravia, splnených predsavzatí a príjemný šťastný život v našej obci. 
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Komunálne voľby Ustanovujúce zasadnutie obecného zastupiteľstva sa konalo dňa 28. novembra 2022 

v Kultúrnom dome Diviaky nad Nitricou.  

S výsledkami volieb oboznámil predseda miestnej volebnej komisie Ing. Karol Mikulík:   

Počet volebných okrskov:            2 

Počet voličov zapísaných v zozname voličov:   1 459 

Počet voličov, ktorí sa zúčastnili na hlasovaní:         957 

Počet platných hlasovacích lístkov odovzdaných pre voľby do obecného zastupiteľstva:      933 

Počet platných hlasovacích lístkov odovzdaných pre voľby starostu obce:      947 

Zvolení poslanci do obecného zastupiteľstva: 

1. Kamil Blaho   345 hlasov Nezávislý kandidát 

2. Milan Briatka, Mgr.  331 hlasov Nezávislý kandidát 

3. Emil Divéky, Bc.  287 hlasov Hlas – sociálna demokracia, Slovenská národná strana 

4. Zdenka Gamanová, Mgr. 376 hlasov Kresťanskodemokratické hnutie 

5. Janka Hagarová  391 hlasov Kresťanskodemokratické hnutie 

6. Jozef Hronec   451 hlasov Nezávislý kandidát 

7. Michal Paulďuro, Ing., PhD. 296 hlasov Kresťanskodemokratické hnutie 

8. Marek Vajda, Ing.  393 hlasov Kresťanskodemokratické hnutie 

9. Martin Vaňo   274 hlasov Nezávislý kandidát 

Písomné oznámenie o zániku mandátu poslanca Ing. Mareka Vajdu na vlastnú žiadosť prinieslo zmenu na 

poste poslanca. Podľa výsledkov miestnej volebnej komisie sa prvým náhradníkom vo volebnom obvode 

č. 1, v ktorom sa uprázdnil mandát, stal Ing. Miroslav Iliaš (237 hlasov). Na VZ OZ náhradník vo voleb-

nom obvode č. 1 Ing. Miroslav Iliaš zložil zákonom predpísaný sľub poslanca obecného zastupiteľstva 

a stal sa dňa 30. júna 2023 poslancom obecného zastupiteľstva Diviaky nad Nitricou. 

Počet platných hlasov odovzdaných pre jednotlivých kandidátov na starostu obce: 

1. Ing. Radovan Iliaš  363 hlasov Nezávislý kandidát 

2. Ing. Michal Obert  261 hlasov Nezávislý kandidát 

3. Ing. Igor Vavro  226 hlasov Hlas – sociálna demokracia, Slovenská národná strana 

4. Vladimír Pružinec  83 hlasov Nezávislý kandidát 

5. Ing. Helena Rendeková 14 hlasov Nezávislý kandidát    - ik - 

Zasadnutia OZ v skratke  Zápisnice a uznesenia z verejných zasadnutí OZ sú zverejnené na webovej 

stránke obce na www.diviaky.sk. Redakcia prináša stručný prehľad.  

Obsah celkovo 5 zasadnutí bol pestrý na žiadosti občanov o odpredaj nehnuteľného majetku vo vlastníc-

tve obce z dôvodu osobitného zreteľa, či riešenie personálnych záležitostí a finančných tokov obce. 

Schválená bola Zakladateľská listina o založení spoločnosti s ručením obmedzeným s názvom Obecný 

úrad Diviaky nad Nitricou s. r. o. za účelom vykonávania podnikateľských aktivít s verejnoprospešným 

účelom -  sociálny podnik v oblasti služieb. Koniec roka 2022 priniesol aj potrebu úpravy rozpočtu – nut-

nosť použiť rezervný fond vo výške 44 000 € na bežné výdavky. Bol zostavený rozpočet obce na roky 

2023 - 2025 bez programovej štruktúry. Urobili sa drobné korektúry vo forme Doplnku č. 1 Všeobecného 

záväzného nariadenia č. 2/2018 o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné 

stavebné odpady. Rozpočet sa upravoval aj v priebehu roku 2023, napríklad preklasifikovaním bežných 

výdavkov na kapitálové v súvislosti s projektovou dokumentáciou pre kanalizáciu IBV Kalinovská a IBV 

Vikárky. Poslanci vzali na vedomie aj zmenu organizačného poriadku obce, Program odpadového hospo-

dárstva obce i vydávanie občasníka Diviacke noviny jedenkrát ročne. Zastupiteľstvo prerokovávalo aj 

všeobecné záväzné nariadenia (ďalej VZN) - VZN č. 2/2023 o financovaní – pokračovanie na strane 3 - 

http://www.diviaky.sk/
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– pokračovanie zo strany 2 - originálnych kompetencií na úseku školstva, VZN č. 3/2023 o poskytovaní 

domácej opatrovateľskej služby a o úhradách za domácu opatrovateľskú službu pre občanov s trvalým 

pobytom na území obce, VZN č. 5/2023 o miestnych daniach a miestnom poplatku za komunálne odpady 

a drobné stavebné odpady. Celý rok 2023 sa niesol v znamení hľadania riešení s nižšou finančnou záťa-

žou. Riešili sa zmluvy o pripojenosti na verejnú kanalizáciu, o výberovom obstarávaní na výber dodáva-

teľa v oblasti energie, plynu, o rozšírení na kanalizáciu IBV Vikárky, IBV Kalinovská.    – ik -  

Komisie obecného zastupiteľstva Obecné zastupiteľstvo schválilo pre podpornú činnosť obce tri 

komisie. 

Komisia finančná a podnikateľských aktivít a ochrany verejného záujmu pri výkone funkcií verej-

ných funkcionárov: predseda Janka Hagarová, členovia Emil Divéky, Martin Vaňo. 

Komisia výstavby, životného prostredia a ochrany verejného poriadku: predseda Jozef Hronec, čle-

novia Martin Vaňo, Michal Paulďuro, Miroslav Iliaš, Kamil Blaho. 

Komisia kultúry, sociálnych vecí, vzdelávania, mládeže a športu: predseda Michal Paulďuro, členovia 

Zdenka Gamanová, Milan Briatka, Janka Hagarová, Kamil Blaho, Jozef Hronec, Erika Hroncová, Ivana 

Belancová, Andrej Belanec, Soňa Kolibková, Lucia Paulďurová, Iveta Kluvancová. 

Kronikárka obce: Gabriela Paulďurová. Obecná knihovníčka: Jana Hatványiová.   - ik -  

Pripomíname Obecný úrad upozorňuje tých, ktorí ešte nemajú zaplatené dane za rok 2023 a  

pohrebné miesta, aby tak urobili čo najskôr a vyhli sa exekučnému konaniu. 

Triedeniu odpadu sa nevyhneme Kontajnery na triedený odpad v obci budú monitorované 

zamestnancami obce. Dôvodom je znečisťovanie ich okolia, neserióznosť „dovozcov“ a ich nedbalosť v triedení. 

Návody na efektívne spôsoby triedenia sú zverejnené vo vývesných tabuliach obce. 

Nové VZN o odpadoch navrhuje zvýšenie poplatkov za odvoz komunálneho odpadu. V návrhu je zmena 

spôsobu odvozu papiera a plastov z domácností – v návrhu zostáva jeden vývozný deň, v ktorom budú 

odvezené spred rodinných domov plastové vrecia – so stlačenými plastami, nebudú vyvezené vrecia „plné 

vzduchu“.  Do kontajnerov na papier patria rozrezané kartóny, nie celé krabice plné vzduchu. Riadne za-

viazané balíky papiera, okrem kartónových obalov, je možné odovzdať v škole. Ostatný odpad dovezený 

na prevádzku bude spoplatnený.  

Plastovými vrchnáčikmi sa stále pomáha rodine pre zdravotne oslabené dievčatko, stačí ich priviezť do 

školy. Plastové fľaše bez vrchnáčikov sa dajú odovzdať bez problémov v miestnej prevádzke COOP Jed-

noty.   

Foto: archív OcÚ. Odpad nájdený po víkende pred bránou prevádzky viditeľne znečistil upratané okolie.  
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Prevádzkový poriadok dočasného zberného dvora Naša obec podľa Zákona o obecnom 

zriadení ako i Zákona o odpadoch zriadila „Dočasný zberný dvor na zber komunálneho odpadu a drobného sta-

vebného odpadu vznikajúceho na území obce Diviaky nad Nitricou“ na nehnuteľnosti  parcela č. 212/2 nachádza-

júcej sa v kat. území Diviaky nad Nitricou. Je určený výhradne pre fyzické osoby, ktoré majú trvalý alebo pre-

chodný pobyt na území obce a zapojili sa do systému zberu komunálneho odpadu a separovaného zberu. 

1. Zberný dvor je označený informačnou tabuľou viditeľnou z verejného priestranstva. Funkciou zberného dvora je 

zhromažďovanie odpadov pre ich prepravu na ďalšie nakladanie s nimi. 

2. Na zbernom dvore je možné skladovať výlučne triedený komunálny odpad a drobný stavebný odpad vznikajúci na 

území obce Diviaky nad Nitricou. Zakazuje sa voziť a skladovať na zbernom dvore nebezpečný odpad a netriedený komunálny 

odpad. 

3. Prevádzku zberného dvora zabezpečuje Drobná prevádzka Diviaky nad Nitricou. 

4. Prevádzkové dni a hodiny zberného dvora: 

Streda:  15:00 - 17:00 h    Sobota: 9:00 – 12:00 h 

a) Na zbernom dvore môže byť odovzdaný len odpad uvedený v tomto prevádzkovom poriadku. 

b) Množstvo a druh dovážaného odpadu je zisťované pri vstupe do objektu zberného dvora vizuálne. 

c) V evidencii o uloženom odpade sa zaznamenávajú údaje o pôvodcovi odpadu, evidenčné číslo vozidla (ak bol odpad 

 dovezený motorovým vozidlom), čas príchodu do zberného dvora a čas odchodu, množstvo a druh dovezeného odpa-

 du. 

d) Vjazd a vstup do priestorov zberného dvora je povolený len počas prevádzkového času a v sprievode povereného pra-

 covníka. 

e) Za vstup do zberného dvora zodpovedá zamestnanec zodpovedný za jeho prevádzku v danom čase (službukonajúci 

 zamestnanec DP). 

5. Na zbernom dvore je možné uložiť nasledovné zložky komunálneho odpadu: 

a) elektroodpad - počítače, televízory, kuchynské spotrebiče, telefóny, káble, elektrické náradie, chladničky a mrazničky, 

 rádia, mobily, nabíjačky a pod., odovzdáva sa kompletný bez chýbajúcich komponentov, 

b) kovy -  plechovky, hrnce, kovové náradia, súčiastky, hliníkové viečka, alobal, 

c) veľkoobjemový odpad – nábytok, koberce, linoleá, staré vane, umývadlá, 

d) stavebný odpad -  dlaždice  a tehly, obklad, omietka, betón, murivo. 

6. Každý druh odpadu na zbernom dvore bude skladovaný oddelene, s výnimkou  konárov, ktoré sa budú zhromažďovať 

 v určených termínoch na určenom mieste. 

7. Mimo uvedený termín si likvidáciu tohto druhu odpadu zabezpečí pôvodca sám na vlastné náklady. 

8. Poplatník s bydliskom v obci Diviaky nad Nitricou je oprávnený na zbernom dvore odovzdať maximálne do 1 m3 

 drobného stavebného odpadu ročne bezodplatne. Drobný stavebný odpad nad 1 m3 ročne bude od poplatníka na 

 zbernom dvore prevzatý za úplatu 0,06 €/ m³. 

9. Každý poplatník je povinný pri odovzdaní odpadu na zbernom dvore tento odpad na vlastné náklady a vlastnými si-

 lami roztriediť, uložiť a umiestniť podľa pokynov obsluhy zberného dvora. 

10. Odpad nebude prevzatý od poplatníka, ktorý nezaplatil riadne a včas miestny poplatok za komunálny odpad a drobný 

 stavebný odpad. 

11. Pri odovzdávaní odpadu platia najmä tieto pravidlá: 

a) objemný odpad - nábytok z dreva, drevené okenné rámy bez sklenej výplne, koberce a pod. je potrebné do zberného 

dvora odovzdať v rozobratom resp. demontovanom stave, drevené okná bez sklenej výplne, váľandy, komody 

rozobraté,  odpad z automobilového priemyslu a pod., 

b)  drobný stavebný odpad  - odpad zo stavebných úprav, udržiavacích a rekonštrukčných prác vykonávaných fyzickou 

 osobou: tehly, dlaždice, omietka, škridla pálená alebo betónová, betónová suť alebo kamenivo, ktorých jednotlivé ku-

 sy nesmú presiahnuť hmotnosť 15 kg. Betónová suť nesmie obsahovať nebezpečný odpad zo stavieb ako napr. az-

 bestová krytina, azbestové kanalizačné rúry, 

c)  kovy - železný šrot nesmie obsahovať nebezpečné látky (ropné produkty, chemikálie a pod.). Hmotnosť a rozmery 

 jednotlivých dovážaných častí musia spĺňať podmienku ľahkej manipulácie s nimi, 

d)  sklo - sklo biele (tabuľové, fľaše, obaly), sklo farebné (fľaše, obaly, okenné sklo) – nie je spoplatnené, zberá sa do pri-

 stavených kontajnerov v jednotlivých častiach obce s označením sklo, 

e)   papier - obaly z lepenky, noviny, časopisy, reklamné plagáty, okrem kartónov – zber je organizačne zabezpečený 

 v ZŠ s MŠ v Diviakoch nad Nitricou v prevádzkovej dobe každý pondelok od 8:30 do 15:00 h,  

f)  kartóny zviazané na čo najmenší objem,  
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g)  plasty - PET fľaše (požaduje sa stlačenie prázdnych fliaš z dôvodu zníženia objemu odpadu), obaly z aviváži, šampó-

 nov, kozmetických výrobkov. Zakazuje sa odovzdávať plasty znečistené, naplnené inými látkami. Zber sa zabezpeču-

 je pracovníkmi TEDOSU v určených termínoch v žltých vreciach priamo od domov obyvateľov – nie je spoplatnené, 

h) textílie - čisté, bez obsahu nebezpečných látok – patria do samostatného kontajnera pod vŕbou smerom na prevádzku 

v Diviakoch nad Nitricou a v Bankách pri predajni COOP Jednota - nie je spoplatnené, 

i)  vyradené elektrické a elektronické zariadenia – nefunkčné elektrospotrebiče a elektrické káble bez obsahu nebezpeč-

 ných látok. 

12. Poplatky za určené komodity odpadu je povinný poplatník zaplatiť do pokladne obecného úradu. 

13. V prípade porušenia podmienok Prevádzkového poriadku alebo zákona, je obsluha zberného dvora ako i zamestnanec 

 obce oprávnený rozhodnúť o neprevzatí odpadu a pôvodca odpadu je povinný likvidáciu odpadu si zabezpečiť sám na 

 vlastné náklady. 

Zaujímavé aktivity a činnosti starostu, zamestnancov Drobnej prevádzky a aktívnych obyvateľov obce 

Foto: archív OcÚ. Asfaltovanie ciest svojpomocne v Ješkovej Vsi. Foto: archív OcÚ. Asfaltovanie ciest svojpomocne. 

  

 

Foto: archív OcÚ. Úprava oplotenia na cintorínoch v Diviakoch nad Nitricou a v Mačove. 
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Foto: archív OcÚ. Oprava nákladného auta LIAZ. Máj 2023. 

Foto: archív OcÚ. Oprava multikáry a jej využitie pri efektívnej a 

rýchlej údržbe ciest po snehovej nádielke.  
 

Foto: archív OcÚ. Obecná cestná plošina. Dar starostu do 

obce formou bezodplatného nájmu.  
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Foto: archív OcÚ. Rekonštrukcia strechy na Dome smútku v Somorovej Vsi. 

  

Komunitná záhrada vzniká na doposiaľ nevyužitej ploche pri Obecnom múzeu a Obecnej knižnici. Štyri 

vyvýšené záhony a ovocné stromy, kríky budú príjemným spestrením výchovno-vzdelávacieho procesu v 

materskej a základnej škole v spolupráci s FSk Bukovec. Projekt bol podporený v rámci grantového 

environmentálneho programu Zelené oči, ktorý tvorí súčasť projektu Zelená župa. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Foto: archív OcÚ. Vyvýšené záhony vybudované brigádnickou činnosťou a so zamestnancami Drobnej prevádzky.  
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Karneval V čase fašiangov sa uskutočnil aj 

karneval pre deti.  

Obecný úrad v spolupráci s materskou 

školou bol organizátorom detského 

karnevalu, v ktorom deti zabávala aj 

pozvaná skupina HOPI. Tradične sa vo 

februári ozýva hudba a šťastný smiech detí. 

Deti v maskách sa hrali, tancovali 

a zabávali. Za odmenu každý účastník kar-

nevalu dostal sladkú odmenu a drobný 

darček. S vyhotovením masiek pomáhali aj 

rodičia. Vybrať najkrajšiu masku bolo pre 

porotu dosť ťažké. Po vyhodnotení masiek 

sa pokračovalo detskou diskotékou a 

parádnym občerstvením.  
 

Zabíjačka v Ješkovej 

Vsi Tradičné zabíjačkové 

pochúťky  sa podávali 

všetkým, ktorí mali 

záujem. Veľká vďaka 

patrí obetavým ľuďom, 

ktorí vo svojom voľnom 

čase obrovské prasa na 

rôzne chutné výrobky 

spracovali. 

Foto: archív OcÚ. Fašiangy Banky – Ješkova Ves. 

Foto: archív OcÚ. Aktívni dobrovoľníci pri spracovaní prasiatka na mäso a výrobky. 

Foto: archív OcÚ. Fašiangy FS Bukovec.  

Scenár do programu pochovávania basy  

pripravil člen FSk Bukovec na tému 

dovolenka Bukovca v Chorvátsku. 

Dovolenkové zážitky pobavili všetkých 

zúčastnených i vo februári. Súčasťou 

programu bolo aj občerstvenie z 

vyfašiangovaných zásob a spoločné 

rozhovory medzi divákmi. 

 Foto vľavo: archív OcÚ. Pochovávanie basy v 

Kultúrnom dome Diviaky nad Nitricou. Celú akciu 

pripravila FSk Bukovec.  
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Foto: archív OcÚ. Stavanie Mája v Diviakoch nad Nitricou za aktívnej účasti FSk Bukovec a 

DFS Studnička. Samozrejme Máje boli postavené aj v ostatných častiach obce. 

Deň matiek Druhá májová nedeľa sa oslavuje aj u 

nás, pretože matky si treba vážiť. Každý deň, no najmä 

na Deň matiek patrí matkám poďakovanie. Milé 

vystúpenie priniesli detičky z materskej školy, žiaci zo 

základnej školy. Detičky pripravili aj malú pozornosť 

pre mamičky. Pán starosta vo svojom príhovore 

z úprimného srdca našim mamám, babičkám, tetám 

zaželal veľa zdravia, šťastia, vnútornú pohodu, pracov-

né úspechy, pokojný a dlhý život, naplnenie vlastných 

snov a nádejí. Počas programu vládla príjemná atmo-

sféra, o ktorú sa postarali aj FSk Bukovec a Martina 

Kováčová Hrdá. Po programe bolo nachystané drobné 

občerstvenie. 

 

Foto: archív OcÚ. Vstup do nádherného Baňanského 

rozprávkového lesa. Cez 100 aktívnych hercov - 

amatérov pripravilo rozprávky a rôzne úlohy pre deti, 

aby si deti s rodičmi užili Deň detí.  

Foto: archív OcÚ. Rozprávka prepracovaná herecky 

aj kulisami. Mrázik, stretol sa s veľkým úspechom. 
Vďaka spolupráci s OcÚ s 

DP, s DV COOP Jednota 

JV - B - M, Poľovníckym 

združením Rokoš, Klubom 

slovenských turistov Ješ-

kova Ves – Banky, DHZ 

Diviaky, FSk Bukovec sa 

mohla uskutočniť veľko-

lepá akcia. Ďakujeme  

všetkým sponzorom, ktorí 

prispeli najmä darčekmi 

pre deti, ale aj poľovní-

kom, ktorí sa sponzorsky 

postarali o občerstvenie pre 

účinkujúcich a prekvapili 

malých i veľkých cukro-

vou vatou. 

Foto: archív OcÚ. Čas pri vstupe 

do rozprávkového lesa sa krátil 

maľovaním na tvár. 

Foto: archív OcÚ. Detičky z materskej školy vystúpili v 

programe pre mamičky na Deň matiek v kultúrnom dome.  
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Dožinky 2023 - Chlieb každodenný daj nám dnes, už odpradávna človek začínal a končil deň touto mod-

litbou na perách. Chlebík nie je len to, čo je v regáloch. Je za tým pot práce mnohých povolaní, družstev-

níkov, mlynárov, pekárov a nakoniec predavačov. Zvykli sme si na chlieb, nezvykli sme si bez neho. Do-

žinky patria medzi pradávne sviatky, v ktorých sa spájajú všetky hodnoty, ktoré uznáva slovenský národ. 

A to úcta k predkom, práca v prospech obce a spoločnosti, láska k rodnej dedine i Slovensku, ale aj ná-

rodné a rodinné hodnoty. To všetko sa sprítomňuje v dožinkových slávnostiach a jedno od druhého ne-

smieme oddeliť. - Tieto slová zaznievali v obci Diviaky nad Nitricou. Dožinky sa konali 5. 8. 2023. V 

programe vystúpili FSk Bukovec, DFS Studnička, FSk Lubená, Rytmus Oslany, Martina Kováčová Hrdá. 

Pre deti boli pripravené rôzne atrakcie, občerstvenie, tombola a tanečná zábava so skupinou RIOS. 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Radostná jeseň života Hoci 

Mesiac úcty k starším je mesiac 

október, u nás sa vzdala úcta a 

hold seniorom 10. novembra 

2023 v KD v Diviakoch nad 

Nitricou. Príjemné posedenie 

seniorov zabezpečili vystúpenia  

DFS Studnička, FSk Bukovec 

a Lukáša Sobotu s Petrou Fur-

kovou. O občerstvenie v podobe 

gulášu a oškvarkových pagáči-

kov sa postarala pani Dodoko-

vá. Dôchodcovia si pri ľudovej 

hudbe a pri občerstvení  zaspie-

vali, zaspomínali, podelili so 

svojimi plánmi do ďaľších dní.  

 

 

Foto: archív OcÚ. Bukovec rozveselil seniorov a motivoval k spievaniu. 

Foto: archív OcÚ. DFS Studnička, FSk Bukovec, FSk Lubená 

z Poluvsia, zábavka pre deti od hasičov. 
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Rozsvietenie stromčekov sa udialo prvýkrát vo 

všetkých častiach obce.  

Inšpirácia vzišla z predchádzajúcich rokov 

nápadu Dobrých susedov v Ješkovej Vsi. 

Organizátorov potešila bohatá účasť. Svetlá  z 

vysvieteného hasičského auta navodili príjemnú 

predvianočnú atmosféru. Spontánne fotografo-

vanie s Mikulášom, čertom a anjelmi, vianočný 

punč, spev FSk Bukovec vytvorili priateľské 

stretnutie obyvateľov v jednotlivých častiach 

obce. Ďakujeme za začiatok novej tradície. 

 

Diviacka kvapka krvi V máji 2024 to bude 8 rokov, 

celkom 32 dátumov pre tých, ktorí chceli darovať krv.  

Naposledy martinská odberovka evidovala 60 darcov 

krvi. Organizátorka Veronika Svitková sa rozhodla 

posunúť organizáciu na svojho brata. Ako to všetko 

pred 8 rokmi začalo? Redakcia vyberá zo statusu zve-

rejneného na sociálnej sieti organizátorky: 

„Spúšťačom bola myšlienka na môjho blízkeho člo-

veka, ktorý ma opustil práve vtedy. Ja som darcom už 

od 18 rokov a čoskoro budem mať zlatú medailu. 

Myšlienka sa rokmi vylepšovala až natoľko, že sme z 

toho urobili rekordný počet darcov. Končím s organi-

zovaním kvapky, ale môj starší brat chce pokračovať 

ďalej. Ďakujem za priestory starostovi aj všetkým 

kamarátom za pomoc.  

 Som hrdá, že sa bude s mojím menom aj v kro-

nike obce spájať tento krásny a šľachetný čin.“  

„Veronika, patrí ti  veľká vďaka, sama vieš, akú 

veľkú vec si pre všetkých robila,“ zverejnil na 

sociálnej sieti starosta obce. – redakcia - 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Čarovné Vianoce v kuchyni starej mamy ukončili prípravu na 

najkrajšie sviatky v roku. V priestoroch obecnej knižnice a obecného 

múzea návštevníkov privítal FSk Bazalička z Ráztočna, DFS Studnička a 

FSk Bukovec. Ochutnávku tradičných pochúťok štedrovečerného stola 

spestrili vianočné minitrhy. Podujatie sa konalo s podporou TSK 17. 12.  

Mikuláš vo Floride 
Interaktívnou veselou šou O neposednej 

vločke Trblietke sa čakalo na príchod 

Mikuláša v Kultúrnom dome v Ješkovej 

Vsi. Balíčkami potešil Mikuláš so 

svojimi čertíkmi a anjelíkmi okolo 80 

detí. Rodičia využili ponúkanú možnosť 

zabezpečiť Mikulášsku nádielku pre 

svoje deti jednotne. Sobotný podvečer 

pokračoval aj po rozdaní balíčkov 

vystúpením Duo Tropicana. 

 

 

 

 
 

Foto: archív OcÚ. Diviacka kvapka krvi. 

Foto: archív OcÚ. Rozsvietenie stromčeka v Somorovej Vsi. 

Foto: archív OcÚ. Mikuláš v Kultúrnom dome v Ješkovej Vsi.  
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Šport očami nadšencov Rok 2023 bol v našej obci po čase športovo zaujímavý. K tradične dlhodobo 

dobre hrajúcim stolným tenistom sa po odmlke vrátili aj futbalisti, keď po prestávke oživili činnosť a svoju históriu 

začalo písať aj prvé bežecké podujatie.  

FK Diviaky nad Nitricou  

Rozhovor poskytli členovia FK Di-

viaky nad Nitricou  - Andrej Belanec  

a Štefan Gaman. 

Bolo ťažké naštartovať futbal v 

obci po predčasnom konci? 

V Diviakoch nad Nitricou skončil 

futbal skoro pred dvomi rokmi. 

Už vtedy sa vravelo, že keď raz 

futbal v dedine skončí, tak už sa 

nikdy neobnoví. Chcel som futbal 

v obci obnoviť už pred rokom, 

pomôcť klubu a chalanom, aby sa 

znovu vrátil futbalový život do 

našej obce. Tento rok, po dedin-

skom turnaji, sa zrodila myšlien-

ka, urobiť všetko preto, aby 

sa FK Diviaky nad Nitricou 

znovu objavil na futbalovej 

mape ZsFZ.  

Bolo to veľmi ťažké obdo-

bie a stále aj je, keďže sme 

museli začať od úplného 

začiatku, s krátkym obdo-

bím (necelý mesiac) do sú-

ťaže. Každý deň sme volali, 

riešili a hľadali hráčov, obnovili 

sme registrácie, riešili vnútorné 

záležitosti klubu, kontaktovali 

sme ľudí, ktorí by nám boli 

ochotní pomôcť s materiálno – 

technickým zabezpečením klubu, 

riadite tréningový proces, vediete 

zápasy, riešite problémy hráčov 

(zdravotné, neúčasť, pracovné 

povinnosti)  a množstvo ďalších 

vecí, ktoré musíte riešiť, aby ste 

zabezpečili celý chod fungovania 

futbalu. Musím povedať, že na-

štartovať všetko od začiatku bolo 

veľmi náročné a udržať to bude 

ešte náročnejšie. Napriek všet-

kým okolnostiam sa považujeme 

za malý zázrak, lebo sa nám po-

darilo vrátiť FK Diviaky nad Nit-

ricou späť na futbalovú mapu 

hornej Nitry, a to napriek tomu, 

že si všetci mysleli, že futbal 

u nás nadobro skončil. Málo ľudí 

vidí a vie, čím všetkým sme si 

prešli a prechádzame, aby sme 

mohli naďalej pokračovať.  

S čím ste išli do novej sezóny, 

resp. s čím budete v jej priebe-

hu v klube spokojní? 

Chceme, aby si chlapci zápasy 

užívali a našli stratenú radosť 

z futbalu, vytvoriť kolektív, ktorí 

bude ťahať za jeden povraz a 

bojovať jeden za druhého. Nasta-

vili sme v tíme nové veci 

a pravidlá, s ktorými sa chalani 

nikdy nestretli, ale vedia, že keď 

ich budeme rešpektovať 

a dodržiavať, tak až vtedy sa do-

kážeme posúvať vpred. Musíme 

sa v prvom rade sústrediť na seba 

a posun nášho herného výkonu 

družstva v zápasoch, pracovať na 

sebe individuálne a samozrejme 

v tréningovom procese zdokona-

ľovať pohybové schopnosti a 

zručnosti, podporiť sa aj za ne-

priaznivých okolností, slušne sa 

správať na ihrisku aj mimo neho 

a byť správnym vzorom pre 

ďalšiu generáciu.      

Odohrali ste pred sezónou ne-

jaké prípravné zápasy? Ak, 

áno, tak s kým a s akými vý-

sledkami? 

V príprave sme neodohrali ani 

jeden zápas, keďže sme stále dá-

vali družstvo dokopy. Ako som 

už avizoval, dva týždne pred sú-

ťažou sme nemali ani 11 hráčov, 

takže prvou našou skúškou bol 

zápas proti Ráztočnu aj s Marti-

nom Škrtelom, za čo sme veľmi 

radi, pretože to bol prvý zápas po 

dvoch rokoch v našej dedinke, na 

ktorý prišlo veľa ľudí a po ňom 

boli pozitívne ohlasy. Určite 

si tento zápas budeme pamä-

tať veľmi dlho, každý deň 

nehráte proti Škrtelovi 

a zároveň ďakujeme všet-

kým ľuďom, čo nás prišli 

podporiť a od prvého zápasu 

stoja stále pri nás. Tešíme sa 

z toho, že viete oceniť naše 

férové a slušné zápasy, 

z prejavu pochvaly, ale aj kon-

štruktívnej kritiky na našu hru,  

že dlhoroční fanúšikovia si znova 

nachádzajú cestu na nielen do-

máce, ale aj vonkajšie zápasy.  

So skladbou kádra ste spokojní 

alebo ešte plánujete posilniť? 

Sme radi, že sa chalani vrátili do 

klubu, kde ako chlapci začali 

hrať futbal a kde osobnostne a 

futbalovo vyrástli, do svojej rod-

nej dediny a tiež za tých, ktorí 

dlhodobo už nehrali a po našom 

oslovení a prvej tréningovej jed-

notke dali tomu šancu. Kostru 

nášho tímu tvoria hráči, ktorí 

nekopli do lopty 5 a viac rokov 

a aj napriek tomu obuli kopačky, 

– pokračovanie na strane 13 –  

Foto: archív OcÚ. Diviacke futbalové mužstvo. 
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– pokračovanie zo strany 12 –  

nastúpili na ihrisko, hrajú a boju-

jú za svoju rodnú dedinu. Snaží-

me sa vytvoriť podmienky 

s plnohodnotným tréningovým 

procesom a s materiálno-

technickým zabezpečením. Mu-

síme tvrdšie na sebe pracovať, aj 

individuálne, aby sme dokázali 

konkurovať najlepším tímom 

v súťaži. Počas zimnej prestávky 

by sme chceli spraviť kvalitatív-

ne hráčske doplnenie tímu, aby 

sme mohli naďalej v súťaži po-

kračovať.   

Chceli by ste ešte niečo dopl-

niť? 

Futbal v Diviakoch má bohatú 

tradíciu. Ešte sú v obci pamätníci, 

ktorí spomínajú na najväčšie ús-

pechy, kvalitu futbalu a derby 

zápasy. Tie nám prinášali po-

stupne tímy TJ Družstevník Di-

viaky nad Nitricou a ich šikovné 

mládežnícke oddiely dokonca v 

krajskej súťaži, aj OFK Mačov 

ako zlatá éra futbalu v Diviakoch 

v tomto storočí, či TJ Slovan Ješ-

kova Ves - Banky, ktorí dokázali 

strhnúť k sebe toľko ľudí, že to 

nemalo široko - ďaleko obdoby. 

Na toto všetko by sme chceli 

nadviazať s podporou priateľov 

diviackeho futbalu. V dobe keď 

futbal na dedinách zaniká, sme 

my v Diviakoch futbal založili. 

Veľa ľudí si to nedokáže uvedo-

miť a sú ustavičnými kritikmi. 

Porovnávajú nás s inými tímami 

na doline. Ľudia by mali mať 

pozitívny postoj, vážiť si, že zno-

va tu máme futbal a pomôcť nám, 

keď vidia, že sa snažíme bojovať 

a udržať futbal v Diviakoch, na-

priek množstvám nepríjemných 

okolností, s ktorými sa každý 

týždeň počas našej cesty stretá-

vame.  

Celkovo v ére samostatnosti SR 

na území obce Diviaky nad Nitri-

cou máme vedené záznamy o re-

gistrácií 239 hráčoch a členoch 

realizačného tímu. Taktiež evidu-

jeme 35 odchovancov aktuálne 

pôsobiacich v iných kluboch.  

Aby sme aspoň trocha mohli dr-

žať krok, tak okrem príspevku 

obce, spolufinancovanie si bu-

deme kryť vlastnými členskými 

príspevkami, ale ani to na chod 

klubu nestačí.  

V našej obci je veľa skúsených 

ľudí, ktorí by nám mohli a vedeli 

pomôcť k zvýšeniu športovej 

kultúry. Radi privítame ľudí, kto-

rí sú ochotní nám pomôcť na  

ceste obnovenia FK Diviaky nad 

Nitricou. 

Pevne veríme, že zakopeme mi-

nulosť a spojíme sa všetci pre 

futbalovú budúcnosť ako občania 

Diviak nad Nitricou. 

Pretože my sme to v tíme dokáza-

li a vytvorili sme skvelú partiu 

chalanov, na ihrisku, ale i mimo 

neho. Som na chalanov neskutoč-

ne hrdý, že sa opäť na to dali, 

vidím v nich nadšenie, potenciál 

a chcenie hrať za rodnú dedinu, 

tak im pomôžme, nech sa môžeme 

spoločne tešiť, že tu opäť máme 

šport, ktorý spája ľudí 

a nadobúda nové priateľstvá.  

Ešte by sme chceli prioritne po-

ďakovať hráčom, ľuďom, ktorí 

nám pomáhajú a zaujímajú sa 

o chod futbalu. Pánovi Čičman-

covi za robotu, ktorú ako vedúci 

družstva pre nás robí, Štefanovi 

Gamanovi, ktorý rieši vnútro – 

klubové záležitosti a agendu 

v systéme, aby sme mali všetko 

na poriadku. A nakoniec by som 

dodal: Prioritou je práca, uživiť 

seba a svoje rodiny a tiež súk-

romný život. Tešme sa, že chalani 

cez víkend prídu na zápas.  

Príďte ich podporiť, zaslúžia si 

to. – ab-, -šg -

Dynasport Dožinkový beh 5. august 2023 Trasa preteku so štartom v areáli futbalového ihriska 

v Diviakoch viedla časťami obce Diviaky, Mačov a Banky ako aj oko-

litými lesmi a lúkami. 

S dĺžkou 10,4 km 

a prevýšením 217 m sa 

podarilo vytvoriť peknú 

a rýchlu trať, ktorú ovládol 

bežec z Valaskej Belej v čase 40:33. Gratulácia patrí všetkým 

53 bežkyniam a bežcom z bližšieho či vzdialenejšieho okolia 

ako aj sponzorom, dobrovoľníkom, bez ktorých by takého 

podujatie nemohlo vzniknúť. Preteku sa zúčastnilo viacero bežcov z našej obce, ktorí svojím výkonom 

rozhodne nesklamali. Lenka Lomnická zvíťazila v kategórii žien do 40 rokov. Svojím výkonom na domá-

cej pôde potešili aj mnohí ďalší.  
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Z činnosti organizácií  

Od Tatier k Dunaju 2023 Štafetový beh „Od Tatier 

k Dunaju“ v celkovej dĺžke 345 km.   

Štart bol v Jasnej a cieľ na Tyršovom nábreží 

v Bratislave. Bolo to náročné dvojdňové podujatie.  

Vďaka sponzorovi Dynasport Prievidza sa tohto „vý-

živného“ behu, konajúcom sa v extrémnom teple,  

zúčastnilo 7 bežkýň a bežcov z našej obce. Obsadili 

krásne 60. miesto spomedzi 190 tímov. Ďakujeme 

všetkým bežkyniam a bežcom za reprezentáciu a 

zviditeľnenie obce Diviaky nad Nitricou. 

 

Stretnutie medzi obcami 

vyšlo na výbornú... Počasie 

doprialo spoločne sa stret-

núť a zabaviť sa. Vďaka 

všetkým skvelým ľuďom, 

ktorí sa zúčastnili a podpori-

li tohto roku už 5. ročník 

"Spoločného stretnutia me-

dzi obcami" ďakujeme. Aj 

FSk Bukovec patrí veľká 

vďaka za oživenie podujatia 

svojím spevom a hudbou.  

Foto: archív OcÚ. Pohľad na všetkých skvelých ľudí, ktorí podporili stretnutie medzi obcami svojou účasťou. 
 

Foto: súkr. archív. Skupina bežcov z našej 

obce, ktorí sa zúčasnili behu.   
 



 

15 

Z činností organizácií Z činností organizácií Z činností organizácií 

Dobrovoľný hasičský zbor v našej obci 

je založený niekoľko desaťročí. Pomáha vďaka 

ochote členov venovať svoj voľný čas pre dobro obce a 

spoluobčanov. Dňa 22. 6. 2023 bol na ustanovujúcej člen-

skej schôdzi zvolený nový výbor Dobro-

voľného hasičského zboru Diviaky nad 

Nitricou. Aktuálne zoskupuje zbor 40 

členov. Vedenie obce, zastúpené Rado-

vanom Iliašom, vyjadrilo potešenie, že sa 

zhromaždila skupina ľudí, ktorým nie je 

ľahostajná pomoc v ťažkých situáciách, pri živelných pohromách alebo záchrane ľudí či majetku. Okrem 

toho sú nápomocní pri organizácii rôznych spoločenských a kultúrnych podujatí. 

 

Zbor pre občianske záležitosti Tento rok si ZPOZ na Slovensku  pripo-

mína 70 rokov existencie. V našej obci pri jeho vzniku stáli členky vtedajšieho 

miestneho JRD, z ktorých je stále 

aktívnou Oľga Domanická.  

Medzi slávnosti, ktoré tvoria 

členovia ZPOZ, patria vítania 

nových občiankov obce, jubilej-

né sobáše, prijatie jubilujúcich 

členov COOP Jednoty SD Di-

viaky nad Nitricou, slávnosť pre 

darcov krvi, prijatie úspešných žiakov starostom obce, rozlúč-

ková slávnosť deviatakov. Od 80-tych rokov v jednotlivých 

častiach obce realizujú  spomienku na zomrelých obyvateľov našej obce Pamiatku zosnulých. V prípade 

požiadavky rodiny sú účastní príhovorom na poslednej rozlúčke na cirkevnom pohrebe. - gp -  

Foto: archív OcÚ. Dobrovoľný hasičský zbor Diviaky nad Nitricou. 

Foto: archív OcÚ. Taktické cvičenie v 

Nitrianskych Sučanoch.  

Foto: archív OcÚ. Prijatie jubilantov. 

Foto: archív OcÚ. Pamiatka 

zosnulých v DS Banky. 

Foto: archív OcÚ. DHZ – pomoc pri cyklopretekoch. 
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Klub slovenských turistov Ješkova Ves – Banky So 123 členmi patrí medzi najväčšie organizácie 

v obci. Všetky podujatia sú otvorené aj pre nečlenov. Organizuje výstupy na slovenské hory a v auguste trojdňový 

zájazd spojený s putovaním po pamiatkách. Súčasťou klubu je aj Klub vysokohorských turistov s 15 členmi. 

Bohatú činnosť zastrešuje výbor v zložení  - Milan 

Lomnický, Ľudovít Duchoň, Vladimír Šimka. KST 

JV-B sa podieľa aj na ochrane prírody. Podľa po-

treby čistí turistické chodníky v okolí, pomáha 

značkovať turistické trasy. Značkárov v regióne 

Prievidza je 16 a  ročne na Prievidzsku obnovujú 

150 km turistického značenia. KST sa zapája tak-

mer do všetkých akcií v našej obci – či už sú to 

fašiangy v Ješkovej Vsi a v Bankách, ktoré už veľa 

rokov organizačne poporuje, dedinská zabíjačka, 

Baňanský rozprávkový les, Ješkoviansky deň, 

omše v Ješkovej Vsi a v Bankách. Na niektoré z 

nich aj sponzorsky prispieva.  

Podľa kalendára svojich podujatí sezóna bola otvo- 

rená na Rokoši, pokračovalo sa Za snežienkami na 

Čierny vrch, výstupom na Suchý vrch, na Javorový 

vrch v Tribeči. Ďalším cieľom bolo Skálie, hrad 

Lietava a Rajecké Teplice, stretnutie pri prameni 

Nitry a výstup na Kľak, 22. ročník výstupu z Ješ-

kovej Vsi na Uhrovský hrad, Ploská vo Veľkej 

Fatre, 46. Štúrovský výstup na Rokoš, Chodníkom 

J. D. Matejovie a Rajecké Teplice, Hviezdicový 

výstup na Suchý vrch  a ukončenie letnej turistickej 

sezóny na Pohronskom Inovci. V decembri je to 

ešte prechod severnou časťou pohoria Tribeč - 

Brezová, Štefanský výstup na Kľak, výstup na 

Žarnov a Silvestrovský výstup na Rokoš. 

V tomto roku v auguste bola cieľom poznávania Šumava, ČR. Boubínsky prales je 

najväčší pôvodný les v strednej Európe, unikátna prírodná rezervácia. Cieľom bolo 

Boubínske jazierko. Zaujímavosťou bol Strom duší, ktorý bol postavený na pamiatku 

všetkých lesníkov a lesných robotníkov, ktorí v českých lesoch zahynuli. Pokračovalo 

sa šumavskými rašeliniskami, drevenými chodníkmi k betónovým bunkrom zo sústa-

vy predvojnovej obrannej línie Československa. Náročnejší bol výstup na vrch Ple-

chý. Poznávali sme aj mesto Frymburk a priehradu Lipno. Súčasťou zájazdu je vždy 

aj poznávanie kultúrnych pamiatok. Tentoraz to bolo nádherné mesto Český 

Krumlov, České Budějovice a zámok Hluboká. –zg- 

Ako každý rok KST Ješkova Ves – Banky oslovuje svojich členov a priaznivcov so 

žiadosťou o príspevok 2 % z daní – číslo účtu: SK46 0900 0000 0003 7221 8633.    IČO: 35661909. 

 

Dozorný výbor Jednota Ješkova Ves - Banky – Mačov Členská základňa má 78 členov. DV sa 

zapájal do príprav takmer všetkých akcií v obci pripravovaných pre občanov v roku 2023, ale tiež samostatne nie-

ktoré z nich zorganizoval. 
Dozorný výbor pracuje 

v zložení: Z. Gamanová, A. 

Vajdová, A. Briatková, Ľ. 

Lomnická. V januári 2023 bola 

Dedinská zabíjačka v Ješkovej 

Vsi, ktorá sa už stala tradíciou a 

priláka svojimi kvalitnými vý-

robkami aj ľudí z okolia. Pri 

Fašiangoch 2023 v Ješkovej Vsi 

a v Bankách pomohli členovia 

s prípravou občerstvenia pre 

fašiangovníkov. V marci členky 

pomohli s prípravou a zabez-

pečením občerstvenia na Joze-

fovskej omši v kaplnke na Ma-

čove.  

Najväčšou akciou a časovo naj-

náročnejšou bola príprava 

a realizácia júnového Baňan-

ského rozprávkového lesa. Po 

rokoch koronovej pauzy sa us-

kutočnil 9. ročník tohto poduja-

tia. Nemalý sponzorský dar 

v podobe sladkostí poskytla 

COOP Jednota, s. d. Prievidza. 

Vyše stovky ľudí pracovalo na 

príprave rozprávkového lesa, 

zapojilo svoju kreativitu pri 

príprave kulís, kostýmov aj sce-

nárov rozprávok. 

Tento rok deti potešili aktivitky ako streľba zo vzduchovky, výroba odznakov, maľovanie na tvár, Micky 

Mouse a Minnie, rozprávky Ako išlo vajce na vandrovku, Angličanina, vodníci, Asterix a Obelix, Budu-

línček, Rozprávkové peklo a obľúbený Mrázik. Akcia prilákala množstvo detí i dospelých.  

- pokračovanie na strane 17 - 
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- pokračovanie zo strany 16 - DV COOP Jednota Ješkova Ves – Banky – Mačov nezabúda ani na brigád-

nickú činnosť. Tento rok sa vyhrabávalo okolo ješkovianskeho cintorína a zametal chodník k predajni 

Jednoty. Členovia členskej základne nechýbali pri organizovaní Dožiniek v Diviakoch nad Nitricou. 

V auguste DV pomáhal pripraviť ješkoviansku omšu pri kaplnke Nanebovstúpenia Panny Márie. Omše 

pri kaplnkách majú svoju mimoriadnu atmosféru a vždy prilákajú množstvo ľudí.  Ješkovianske gazdinky 

sa tento rok vyznamenali s prípravou všelijakých dobrôt pre všetkých zhromaždených. 

Slávnostný nedeľňajší deň omše sme využili na pripomenutie 

si 680. výročia založenia obce Ješkova Ves. Spomenuli sme 

si na veľkolepé oslavy 650. výročia obce v roku 1993. Ješ-

koviansky deň bol plný prekvapení pre deti – zasúťažili si, 

stretli sa s Micky Mousom a Minnie, získali pekné odmeny 

a milým prekvapením bola aj šmolková zmrzlina, ale aj det-

ská diskotéka.  Dospelí sa mohli zapojiť do volejbalového 

turnaja, poopekať si, zabaviť sa pri príjemných melódiách. Po 

dlhom čase ihrisko ožilo väčšou akciou, ľudia sa prišli stret-

núť, porozprávať sa, zabaviť sa. Súčasťou bolo aj oboznáme-

nie s históriou Ješkovej Vsi založenej v roku 1343 a následný 

kvíz, v ktorom sa stretli dva ješkovianske tímy. Vedeli by ste 

napríklad, koľko má Ješkova Ves obyvateľov? Obývaných 

domov je 82. Kaplnka bola postavená v roku 1921. 

K Diviakom nad Nitricou bola pričlenená v roku 1976. 

V roku 1960 sa riešilo spojenie Ješkovej Vsi a Baniek a jeden 

vtipálek dal návrh na nové meno Jebanky. Nové pohostinstvo 

v obci bolo otvorené v novembri 1979 s vedúcou p. A. Iliašo-

vou. Slovenská televízia natáčala miestne fašiangy v roku 1989. Plynofikácia obce začala v roku 1994 

a ďalšie. DV prispel na ocenenie najmladších a najstarších občanov Ješkovej Vsi a zároveň všetkých ok-

rúhlych jubilantov 

v roku 2023. Bolo ich 

spolu 18. 

V septembri členovia 

členskej základne po-

mohli s prípravou omše 

a občerstvenia pri kapln-

ke Panny Márie v obci 

Banky. 

V novembri DV zabez-

pečil výzdobu sály KD 

v Diviakoch nad Nitri-

cou na tradičné stretnutie občanov obce nad 70 rokov. Pre každého pripravil malý sladký darček. Stretnu-

tie ako každý rok, bolo veľmi milé, k dobrej atmosfére prispeli všetci účinkujúci aj ľudia, ktorí pomáhali 

s občerstvením a prípravou. -zg - 

Zmeny v otváracích hodinách v predajni COOP Jednota Banky 
Pondelok – piatok od 6:00 do 17:00, sobota od 6:00 do 12:00 h. Do dôchodku odišla pani Melicheríková. 

Poďakovanie za trpezlivosť a starostlivosť, ktorú preukazovala zákazníkom v prevádzke COOP Jednota Banky 

počas pracovného života, jej bolo odovzdané na slávnostnom stretnutí jubilantov Jednoty s DV v KD Mačov.  

Aktuálne sa v predajni o spokojnosť zákazníkov starajú 3 predavačky. 

Foto: archív OcÚ. Prvé uvítacie stanovište Baňanského rozprávkového lesa.  

Foto: archív OcÚ. Ocenená najstaršia občian-

ka obce Ješkova Ves so svojimi blízkymi.  
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Základná škola s materskou školou Diviaky nad Nitricou v školskom roku 2023/2024 má 163 žiakov v 

základnej škole, 36 detí v materskej škole. ŠKD navštevuje v dvoch oddeleniach 53 detí. 

Škola vychováva žiakov pre život už 63 rokov. Svojím žiakom poskytuje vzdelávanie v krásnom 

prostredí plnom zelene, oddychových zón. Škola má v exteriéri multifunkčné ihrisko, altánok, školu v 

prírode, amfiteáter, strom spomienkových zámkov, detské ihrisko pre ŠKD, atletickú dráhu, telocvičňu. 

Interiér školy tvorí 9 tried od 1. po 9. ročník, špeciálna učebňa, 2 počítačové učebne, jazyková učebňa, 

učebňa techniky. Moderne a modernou literatúrou je zásobená školská knižnica, ktorá sa často využíva na 

vyučovanie a nachádza sa vo vedľajšej budove Obecného múzea neďaleko školy.  

Žiaci pracujú pod vedením kvalitných pedagógov, 

veľkou oporou sú 4 pedagogickí asistenti, školský 

digitálny koordinátor a školský špeciálny 

pedagóg. V materskej škole pôsobí pomocný vy-

chovávateľ. V školskom roku 2023/2024 v súlade 

so zákonom bol zostavený školský podporný tím, 

ktorý má byť nápomocný v inkluzívnom prístupe 

pre každého žiaka.   

Občianske, sociálne, komunikačné kompetencie 

žiakov sa rozvíjajú aj mnohými mimoškolskými 

aktivitami, niektoré v spolupráci s rodičmi aj pre 

verejnosť. Napríklad: Nočná rozprávková škola, Noc s rozprávkarom, návšteva seniorov, Deň rodiny, 

kultúrne a športové aktivity, exkurzie, školské výlety, účasť na súťažiach a predmetových olympiádach. 

Možnosť zlepšovania rôznych zručností žiakov sa ponúka aj pri práci s lektormi v záujmových útvaroch. 

Deti ich rady navštevujú. Vedeniu školy záleží na pohybe a zdraví žiakov, aj preto sa škola stala súčasťou 

celoslovenského projektu Aktívna škola.  

V zariadení školského stravovania sa stravujú okrem žiakov základnej školy a detí materskej školy aj 

cudzí stravníci, dôchodcovia našej obce. Obec už viac ako 6 rokov v rámci Komunitného plánu 

sociálnych služieb zabezpečuje zdarma dovoz obedu pre imobilných seniorov až ku dverám ich domu.  

Deťom do materskej školy s 

odvozom obedov tiež vypomáha 

obec. Žiakom základnej školy v 

tomto školskom roku pribudla v 

škoskej jedálni novinka – 

šalátový pult. Vedúca školskej 

jedálne vysvetlila očakávania 

súvisiace so samoobslužným 

pultom takto: „Snáď tým, že 

žiaci si môžu zvoliť ovocný 

alebo zeleninový šalát, môžu si ho 

nabrať, skonzu- movať po obede 

docielime konzu- máciu  väčšieho 

množstva zeleniny v našej školskej 

jedálni. Pult umožní žiakom prirodzený výber minimálne z dvoch druhov zeleninových šalátov. Deti 

získali možnosť samostatného rozhodovania pri dodržaní všetkých hygienických požiadaviek.“ V 

decembri je možné konštatovať, že očakávania sa plnia – konzumácia ovocia a zeleniny sa zlepšila. – jh-  

Foto: archív zš. Dresy pre žiakov 1. stupňa ako sponzorský 

dar od Pekárne ALF Diviacka Nová Ves. 

Foto: archív zš. Samoobslužný vitamínový pult. 
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Nočná škola hádanková s podtitulom Hádajme, hádajte, hádam to dáte 
Piatok 8. december 

2023 bol príleži-

tosťou v predvia-

nočnom čase pred-

staviť všetkým 

návštevníkom školy, 

že učiť sa dá aj 

pomocou rozprávok. 

V každej rozprávke 

víťazí dobro nad 

zlom, pretože sa pri 

plnení úloh vždy používa zdravý rozum a iné 

životné zručnosti, ktoré rozvíjame v škole.  

Planéta Zem sa usmieva Myšlienku efektívneho triedenia odpadu v obci podporuje škola už 

mnoho rokov. Žiaci už v triedach triedia odpad do troch nádob (komunálny odpad, papier, plast). Aktuálne 

sa v škole triedi: papier okrem kartónov, plast, sklo, plastové vrchnáčiky, batérie, mobily, drobný 

elektroodpad, zubné kefky, kov, kuchynský olej. Materská škola sa 

tiež zapojila do projektu: 

Zbierame použité batérie so 

ŠMUDLOM.  

Triedením škola rozvíja 

environmentálne myslenie 

žiakov i sociálne cítenie, 

pretože zber plastových 

vrchnáčikov pomáha 

zlepšiť podmienky rodiny 

so zdravotne postihnutou 

Martinkou v Handlovej. 

 

 

Spolupráca predškolákov z MŠ a 
prváčikov zo ZŠ sa rozvíja niekoľko 

rokov. Detičky a žiaci sa stretávajú a 

strávia príjemné spoločné chvíle pri 

práci. Návštevy sú vzájomné. Fotografia 

je z poslednej návštevy prvákov v škôlke. 

 

 

Rodičovské  združenie pri Zá-

kladnej škole s materskou školou 

ďakuje všetkým zákonným zá-

stupcom žiakov, priateľom školy, 

ktorí poskytli škole 2 %-ný prí-

spevok dane za rok 2023. 

Foto: archív zš. Skupina účinkujúcich v jednotlivých rozpráv-

kach Nočnej rozprávkovej školy. 

 

Foto: archív zš. Otáznik 

plný životných zručností. 

Foto: archív mš. 

Foto: archív mš. Zber bateriek 

do boxu a plagát o projekte 

Zbierame batérie so Šmudlom. 

Foto: archív zš. Radostné stretnutie predškolákov a prvákov. 
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V úrovni vytriedenia odpadu v našej obci môžeme byť stále lepší 

Každý Slovák vyprodukuje za rok v priemere 

321 kg odpadu, avšak z tohto množstva je 

recyklovaných necelých 20 kg. V súčasnosti je 

na Slovensku 117 legálnych skládok odpadu. 

Nelegálnych skládok je cca 2500, ale neoficiálne 

to môže byť až 7000. V porovnaní so susednými 

štátmi sme na tom najhoršie – až 76 % 

komunálneho odpadu končí na Slovensku na 

skládkach a zhodnocuje sa len malé množstvo, 

hoci cieľ ktorý chceme dosiahnuť je opačný. Aj 

naša obec sa usiluje o trvalé znižovanie 

netriedeného odpadu a hľadá možnosti ako 

znížiť finančné náklady obce za zneškodnenie 

zmesového komunálneho odpadu a objemového 

odpadu. Preto sa v občasníku Diviacke noviny 

tejto problematike venuje viac pozornosti. 

Očakáva sa od každého jedného obyvateľa obce, 

že bude triediť odpad správne a zodpovedne.  

Pripomíname občanom, že vývozy separovaného odpadu, zber objemového odpadu, zber konárov, či 

ambulantný zber papiera budú i naďalej zverejňované na webovej stránke obce a vyhlasované v 

miestnom rozhlase. 

Zálohujme, ale nezabúdajme triediť! 
Dôsledné triedenie odpadu významne redukuje možstvo 

zmesového komunálneho odpadu, za ktorý platia 

obyvatelia. Už takmer dva roky sa zálohujú nápojové 

fľaše a plechovky. Všetky obaly, ktoré sú zálohované 

majú označenie písmeno «Z» v recyklačných šípkach s 

textom «ZÁLOHOVANÉ» a je ich možné vrátiť v 

ktoromkoľvek obchode zapojenom do zálohového 

systému. Veľakrát sa dajú počuť názory občanov:  

« Aj tak sa všetky odpady sypú na jednu kopu...»  

«Nie, nesypú!» 

Po roztriedení sa už jednotlivé materiály nemiešajú. Za 

každú uloženú (zneškodnenú) tonu odpadu na skládkach sa platí, preto nemá nikto záujem zosypávať 

odpady spolu. Zberné autá sú prispôsobené tak, aby odviezli každú komoditu zvlášť a vytriedený odpad 

odvážajú na triediace linky. V SR máme dostatok spracovateľov, ktorí ďalej spracúvajú vytriedený odpad 

na druhotné suroviny, s ktorými sa ďalej obchoduje, alebo na hotové výrobky. Môže sa stať, ak je obsah 

kontajnera s triedeným odpadom natoľko znečistený, že už s ním nemožno nakladať ako s triedeným 

odpadom, nie je možné ho naložiť na zvozové vozidlo spolu s ostatným triedeným odpadom.  

Vrátenie, zníženie a odpustenie poplatku za komunálny odpad upravuje VZN č. 5/2023, zverejnené 

na webovej stránke obce. Do 31. 12. príslušného roka je potrebné splniť oznamovaciu povinnosť 

pre úpravu poplatku u tých občanov, ktorí sa zdržiavajú v zahraničí po dobu viac ako 90 dní, sú 

odhlásení z trvalého alebo prechodného pobytu, zaniklo im vlastníctvo k nehnuteľnosti,               

resp. z dôvodu štúdia v zahraničí. 
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